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Poniżej przekazuję odpowiedzi na pytania zadane we wniosku: 

1. Miasto wypracowało przed 1 stycznia br. system gospodarowania odpadami 
komunalnymi uwzględniając w nim zbieranie tekstyliów. Jak już 
informowałam, we wcześniejszych pismach, w tym temacie – miejscem, 
w którym od dawna mieszkańcy mogą oddawać tekstylia jest PSZOK i Punkt 
„Drugie Życie Rzeczy” - prowadzony przy PSZOK. Ponadto organizowane 
będą zbiórki tych odpadów w dzielnicach. Obowiązek wynikający ze zmiany 
przepisów wchodzących w życie od 1 stycznia br. nasze Miasto spełniało 
od 2013 r.  

2. Mieszkańcy są na bieżąco informowani o wszelkich zmianach przepisów  
 i tym bardziej o ciążących na nich obowiązkach. Źródłami informacji 
dla mieszkańców są MSI, strona internetowa Urzędu oraz strona internetowa 
poświęcona gospodarce odpadami. 

3. Gminy należące do Śląskiego Związku Gmin i Powiatów nie podjęły działań 
w kierunku ustawienia na swoim terenie pojemników na zużytą odzież 
(innych niż pojemniki PCK). Wyjątkiem jest Częstochowa. Przypadek 
Częstochowy został Pani opisany w odpowiedzi z dnia 13 stycznia br. 
Większość gmin działa zgodnie z minimum ustawowym, obserwując zmiany 
i zakładając ewentualne poprawki w przyszłości, rozszerzając działania 
w temacie tekstyliów.  

4. Odpady tekstylne, nie są traktowane jako dodatkowa, piąta frakcja odpadów 
zbieranych selektywnie od mieszkańców u źródła tzn. bezpośrednio 
z nieruchomości (jak bioodpady, tworzywa sztuczne, szkło i papier). Dlatego 
nie zostały one ujęte w umowie zawartej z firmą odbierającą odpady i tym 
samym nie wyposażono mieszkańców w pojemniki czy worki do zbierania 
odpadów tekstylnych. 

5. Planowane konsultacje poświęcone będą metodom naliczania opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ich zasady i zakres zostanie 
ujęty w zarządzeniu Prezydenta Miasta. Tak więc segregacja odpadów 
oraz budowa PSZOKów nie są tematami planowanych konsultacji. 

6. Przygotowywana jest strona internetowa dedykowana konsultacjom. Tam 
mieszkańcy będą mogli zapoznać się merytorycznie z tematem. 



7. W kwestii budowy nowych PSZOKów, od czasu Pani ostatniego wniosku  
w tej sprawie, nie pojawiły się nowe informacje na temat inwestycji. Nadal 
trwa procedowanie złożonego wniosku. 

8. Efektywność selektywnego zbierania odpadów komunalnych w Gliwicach 
oceniana jest na podstawie sprawozdania Prezydenta Miasta Gliwice 
przekazywanego corocznie Marszałkowi Województwa Śląskiego oraz 
do WIOŚ, z którego wynika, że Gliwice, jako jedno z niewielu miast  
w województwie śląskim, każdego roku osiąga wymagany przepisami poziom 
przygotowania do ponownego użycia i recyklingu odpadów komunalnych.   

 

Z poważaniem 

Mariola Pendziałek 
Dyrektor Wydziału Usług Komunalnych 

/-/ podpisano kwalifikowanym podpisem 
elektronicznym 

 
 
 
 
 
 


